
Zápis z řádného zasedání AS FaVU VUT v Brně 
ze dne 18. 3. 2009 

 
 
Přítomni:   BcA. Petr Dub,DiS., Tomáš Hodboď, prof. akad.mal. Martin Mainer, akad. mal. Vladimír Merta doc. 
  Mgr. Jana Preková, prof.ak.mal.Peter Rónai, prof. ak.soch. Tomáš Ruller, prof. PhDr. Jan Sedlák, CSc., 
  akad.mal. Margita Titlová 
 
   
                 
Omluveni:                Kristýna Cílková, Mgr. Veronika Psotková 
 
 
Program zasedání je následující: 
1. Schválení  programu (akad.mal. Merta); 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 18. 2. 2009 v Brně (ak.mal. Merta); 
3. Zpráva  o činnosti FaVU (doc. Gabriel); 
4. Zpráva o hospodaření FaVU VUT v Brně (Mgr. Bílá); 
5. Zpráva ze zasedání AS VUT ( Samuel Paučo, Mgr. Rozbořil, PhDr. Chamonikola); 
6. Projednání a schválení aktualizace Dlouhodobého záměru na akad. rok 2009/2010 (akad.mal.Merta) 
7. Zpráva o průběhu voleb do AS FaVU VUT (Mgr. Psotková); 
8. Odpovědnost pedagoga za hmotný majetek (doc. Preková); 
9. Stanovení následujícího termínu zasedání AS FaVU (akad.mal. Merta) 
10. Různé 
 
 
Ad 1.  Schválení programu (akad.mal. Merta) 
 
Návrhy do Různého: 
Doc. Preková - Zpráva dislokační komise  
Akad.mal. Merta - řešení vnitřních předpisů  
 
Hlasování: 
pro: 6 
zdržel se: 0 
proti:0 
 
Schváleno. 
 
Ad 2.  Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 18. 2. 2009 (akad.mal.Merta) 
 
Hlasování: 
Pro: 5 
zdržel se: 1 
proti: 0 
 
Schváleno. 
 
 
Ad 3.  Zpráva o činnosti FaVU  VUT v Brně (prof. Gabriel) 
 
- 17. 3. 2009 byl zveřejněn inzerát na konkurzy 
- v návrhu rozpočtu FaVU  je zahrnuto navýšení vnitřního koeficientu (cca 3 mil. Kč) 
- proděkani předloží návrhy rozpočtu týkající se jejich rezortu a návrhy pedagogů, týkající se proděkanského 
rezortu 
- na příští schůzce pedagogů budou projednány priority uvolnění finančních prostředků  
 
Na jednání se dostavil  prof. Ronai 
 
Dislokace FaVU: 
 
- kritický stav současných budov FaVU 



- kvestor nabízí fakultě k užívání bývalou továrnu  na Ponavě 
- v  pátek proběhne  schůzka děkana s kvestorem za účelem prohlídky budovy na Ponavě - je vítána účast 
pedagogů - sraz je  v 11.00 hodin před továrním objektem 
- VUT vlastní likusáky na Kraví hoře - jedna z variant je jejich zbourání a na stejném  místě postavení  do stejné 
výše  nové budovy 
 
Ad 4.  Zpráva o hospodaření FaVU VUT v Brně za rok 2008 
 
Mgr. Bílá: 
- zpráva o hospodaření za loňský rok byla zaslána členům AS FaVU e-mailem před týdnem k seznámení a 
připomínkování 
 
prof. Ruller: 
- navrhuje pro návrh nového rozpočtu rozepsat finanční prostředky pro jednotlivé kabinety. 
- není vyjasněno jakým způsobem se tvoří rozpočet pro kabinety 
 
Mgr. Bílá: 
- v loňském roce pro kabinety nebyl  schválen rozpočet 
- v letošním roce jsou kabinety uvedeny  jako jednotlivá nákladová střediska 
- všechna 4 střediska jsou vedena samostatně 
  
- 3D studio - je vedeno jako samostatná jednotka, nelze zavést jako kabinet 
prof. Gabriel: 
- 3D studio je vedeno za účelem zapojení do výuky, nenárokuje dalšího zaměstnance 
 
prof. Ruller - 
- se dotazuje  proč nejsou rozplánované investice 
Mgr.Bílá: 
- upozorňuje , že se jedná o návrh rozpočtu na "neinvestiční prostředky" 
 
Prof. Mainer: 
- nesouhlasí s postupem financovat nákup  malířských stojanů z ateliérových finančních prostředků a vzhledem k 
tomu, že se jedná o nízkou finanční částku, navrhuje financovat koupi nových stojanů z fakultních prostředků. 
 
Na jednání se dostavil se T. Hodboď 
 
Prof. Ruller navrhuje otevřít diskusi jak naložit s přidělenými 3 mil. Kč - v návrhu rozpočtu vedeno jako rezerva  
prof. Gabriel: 
- prodlužuje lhůtu k zaslání nadstandardních požadavků do rozpočtu určené  pro vedoucí ateliérů  do 31.3.2009 
Mgr. Bílá:  
- požadavky na nákup investic a neinvestic - lhůta se prodlužuje do 31. 3. 2009 
 
Usnesení: 
AS FaVU se dohodl na zkrácení předkládací lhůty pro zprávu o hospodaření do příštího zasedání AS FaVU  
do 1. 4. 2009. 
 
Hlasování: 
pro: 9 
zdržel se: 0 
proti: 0 
 
Přijato. 
 
Mgr. Bílá: 
- informuje o vydání  nové Směrnice kvestora o svěřování a zapůjčování movitého majetku zaměstnancům a 
pedagogům 
- přečetla část nové směrnice, týkající se specifikace kdy může k půjčce dojít 
- upozornila na přílohy - protokol o výpůjčce je nutné vyplnit 3x - z toho 2 protokoly zůstanou   na pracovišti a 1 
na ekonomickém oddělení 
- směrnice a přílohy budou uvedeny jako přílohy k dnešnímu zasedání 



 
Na základě diskuse o dopadu nové  Směrnice kvestora přijal AS FaVU usnesení: 
 
 
Ad 5. Zpráva ze zasedání AS VUT 
 
 Mgr.Rozbořil seznámil senátory s informacemi ze zasedání AS VUT: 
- velká část zasedání byla věnována diskusi o "Bílé knize" 
- žádá opravu  k minulému zápisu z AS FaVU - legislativní komise doporučuje zřídit "dvoukomorový" volební 
systém do AS FaVU nikoliv jednokomorový jak je v zápise chybně uvedeno 
-  legislativni komise se vyjádřila v tom smyslu,  že pokud  AS FaVU má 2 komory  je logické zřídit také 
dvoukomorový  obvodový volební systém  
- dle předsedy AS VUT i menší fakulty se přizpůsobily volebnímu systému VUT 
 
prof. Ruller: 
- navrhuje  přistoupit na požadavek AS VUT přistoupit  na dvoukomorový volební systém v případě voleb do 
AS VUT a  v  malém  senátu ponechat  jednoobvodový volební systém  
BcA Dub: 
- poukazuje na  fakt, že kritika k volebnímu systému vzešla z MŠMT 
 
Mgr. Rozbořil: 
- poukazuje na to, že pokud se FaVU nepřizpůsobí volebnímu systému, je možné očekávat ekonomické 
znevýhodnění 
 
Ad 6.  Projednání a schválení aktualizace Dlouhodobého záměru na akad. rok 2009/2010 
(akad.mal.Merta) 
 
Akad. mal. Merta seznámil senát se zněním návrhu Aktualizace DZ FaVU na r. 2009-2010, který byl schválen 
na minulém zasedání Umělecké rady FaVU. 
AS FaVU navrhuje začlenit do DZ FaVU tyto změny: 
 
1.  ... trvalou podporu kvality excelence akademických činností v jednání tripartity - zrušit "tripartity" a přiřadit k 
AS VUT, vedení VUT a vedení  FaVU i AS FaVU 
2.  počet studentů FaVU 250 není minimální ale optimální 
3.  počet studentů v "navazujícím" magisterském programu změnit  ..."návazném" magisterském programu... 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
zdržel se:  1 
proti: 0 
 
Schváleno 
 
Ad  7.  Zpráva o průběhu voleb do AS FaVU VUT (Mgr. Psotková); 
 
akad.mal.Merta: 
- podrobnější informace k volbám do AS FaVU budou vyvěšeny na nástěnkách a webových stránkách FaVU 
 
Ad 8.  Odpovědnost pedagoga za hmotný majetek (doc. Preková); 
 
Usnesení: 
Senát vyzývá vedení, aby se zabývalo otázkou hmotné odpovědnosti pedagogů a zaměstnanců a svolal k tomuto 
schůzku za účasti právníka 
 
Ze zasedání odešel prof. Sedlák a prof. Rónai 
 
Hlasování: 
Pro:.  6 
zdržel se: 1 
Proti: 0 



 
Usnesení přijato. 
 
Ad 9.  Stanovení následujícího termínu zasedání AS FaVU (akad.mal. Merta) 
 
Termín příštího zasedání AS FaVU byl stanoven v harmonogramu voleb na 1. 4.  2009 v 10.00 hod 
 
Ad 10.  Různé 
 
Doc. Preková předala informace ze zasedání dislokační komise za účasti Mgr. Bílé, akad.soch.Zdařila, Mgr. 
Balouna, doc.Prekové, MgA. Pražáka a MgA. Medka: 
- hlavní priorit - úprava sklepních prostor na Údolní - investice z VUT ve výši 3 mil. Kč - zajistí 
akad.soch.Zdařil 
- sklepy lze v budoucnu využít na zřízení studentského klubu, knihovny, bufetu, archivu. 
- vše bude rozhodnuto po vyjádření statika 
- zřízení turniketů a čipů - informace zjistí Mgr. Baloun 
Prof. Ruller a BcA. Dub podporují   návrh ke zřízení čipových  karet na fakultě. 
 
- doc. Preková požaduje po akad.soch. Zdařilovi půdorisy skladových prostor na Údolní 
 
Ze zasedání odešel prof. Mainer a prof. Ruller 
 
Usnesení: 
AS FaVU  žádá vedení o aktualizaci dislokačního plánu  obou budov fakult s uvedením plošných a objemových 
rozměrů. 
 
Hlasování: 
Pro: 4 
zdržel se: 2 
proti: 0 
 
Usnesení přijato. 
 
Akad. mal. Merta: 
-  legislativni komise AS VUT vrátila vnitřní předpisy FaVU  s připomínkami, které se převážně týkají  
gramatických  a stylistických  úprav. 
- vnitřní předpisy budou s označenými připomínkami zaslány členům AS FaVU 
- legislativní komise zapracuje připomínky do vnitřních předpisů 
 
   
 
 
Zapsala: Chvátalová 
Verifikoval. akad. mal. Vladimír Merta,v.r. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


